
Dialogmøde Assens Kommune og Tommeruppernes Lokalråd 

18. april kl. 19:00 på Det gamle Rådhus, Møllebakken 22, 5690 Tommerup 

Martin Winther Gaasvig (fmd.), Kalle Jacobsen, Sven Erik Schmidt, Michael Grundsøe, Erik Jakobsen og 

Jakob Schjødt fra Lokalrådet 

Jim Staffensen, Henrik Hansen, Poul-Erik Svendsen, Jeanette Sandberg fra Byrådet Assens Kommune 

Steen Søgaard fra Assens Kommunes forvaltning. 

 

Referat: 

 

1 Velkomst ved formand Martin Winther Gaasvig. 

2 Trafik – generelt. Vedligehold af vejbelægning, striber og cykelstier. 

20 mio. Forslag om fodgængerovergang, cykelsti til Skalbjerg er udskudt. Blev pludselig 

meget dyrt. Steg fra 16 til 26 mio. kr. 

3 Vejbump på Skolevej og processen i etableringen uden dialog med lokalrådet.  

Der kommer bedre dialog mellem Vej og Trafik til snak om, vejbumpene og arbejdet. 

4 Økonomi – hvad kan vi som lokalområde forvente os i de næste par år? 

Driftstilskuddet til Lokalrådet er ikke steget trods stigende priser og krav til vedligehold og 

forsikring.  

Politikerne (alle) det er et opmærksomhedspunkt, som er værd at tage alvorligt.  

5 Centerbypolitik: Der er vedtaget politik om centerbyer, alligevel kommer der store butikker udenfor 

byerne.  

De meget store butikker ved motorvejen er hårde konkurrenter ved centerbybutikkerne. 

Men kan politikerne kan regulere størrelserne. Ældre vil gerne bo i centerbyer med butikker. 

Det er en balance. Det er en drøftelse som vi tager fat på med den kommende 

kommuneplan.  

6 Lys på Sortebrovej. Ansøgning indsendt – hvad gør vi næste gang? 

Send gerne ønske ind nu. Det er svært at få budget til det, da belysningen skal betales fra 

cykelstipuljen – som er på 4 mio. kr. om året, og der er mange ønsker om cykelstier. 

7 Byfornyelsesprojekt. Lokalrådet orienterer om status på projektet: 

Lokalrådet går formentlig efter at få noget udviklet ved Fyrtårn Tommerup. Der er også 

forslag om udvikling ved Tommerup Bys brugs og en frivillig allé i haverne langs Tallerupvej.  

 



8 Bosætning. Vesterled (kommunalt) og Appegrunden (privat) – hvad er status. 

Vesterled: Større skrænt ved Pindstoftebækken, nu går byggemodningsudbud snart i gang. 

Der kan ske forsinkelser ved prisstigninger. 

Tallerup Søpark. Fjernvarme bliver etableret vha. grundsælger. Lokalplan vedtaget. 

 

9 Byrådsmøde 31. maj i Tommerupperne. Hvordan vil det forløbe? 

Dialogmøde med walk&talk 45 min. Og 15 min. etableret dialogmøde.  

Pause til spisning 

Åbent byrådsmøde (evt. med enkelte lukkede punkter). 

10 Emner fra de politiske udvalg  

Medborgerskab, Kultur og Beskæftigelsesudvalget ang. Frivilligcenter  

Centeret kan også bruges af lokalråd, så lokalrådet vil gå i tænkeboks, om hvad vi har brug 

for.  

Miljø, Teknik og Planudvalget: Lokalplaner mm., Jim Staffensen: 

Friplejehjemmet i Tommerup Stationsby ønsker op til 60 pladser, men de kommunale 

forventninger at der er nok kun behov for 30 pladser fra kommunalt hold.  

Uddannelse, Børn og Familieudvalget: Unge, ensomhed og mental sårbarhed, Henrik Hansen 

Stor stigning i antallet af unge der er sårbare. Samler indsatsen og starter tidligt. Få de unge 

ind i foreningerne i lokalområderne. Juniorklubber og SFO kunne være godt at styrke.  

Social og Ældreudvalget: Dementvenlig samfund, Poul-Erik Svendsen og Jeanette Sandberg 

Udvalget arbejder pt. på definition på, hvad et demensvenligt samfund er. 

Der er ca. 700 demente i kommunen svarer til 110 i Tommerupperne. Demenscafe på vej i 

Den Grønne Røde Kors Cafe. Også stier og trafikken skal reguleres, så der tages hensyn til 

demente fx på det kommende plejehjem.  

Rådgivningstilbud i dialog mellem lokalråd og kommune. Mulig indsats for fx at uddanne bla. 

Butiksansatte til at forstå de demente. 

Økonomiudvalget: Bosætning, Tema: Fællesskaber - tværgående samarbejde mellem lokalrådene og Assens 

Kommune) Jim Staffensen: 

Lettere faldende befolkningstal (uden flygtninge) i kommunen. Vi skal fastholde de ældre, fx 

ved et serviceniveau og byfornyelse, der virker tiltrækkende.  

Jim Staffensen: Dejligt at se bedre og bedre samarbejde ml. lokalrådene.  

Martin Winther Gaasvig: Samarbejde fx mellem Tommerupperne og Vissenbjerg og med 

Verninge i Holmehaveprojektet.  

Steen Søgaard: Evaluering af dette ”nye” dagsordenformat.  



 Der blev udtrykt at der var en god balance, mellem emner fra lokalrådet og kommunale 

udvalg.  

 

Mvh Jakob Schjødt-Pedersen 

Referent, Tommeruppernes Lokalråd 

 


